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Forum: Beboer og pårørenderådsmøde Albertshøj 

Tid: 23. oktober 2024 kl. 17.00 – 19.00 

Sted: Sundhedshuset, Cafe salen 

Deltagere: Camilla Pedersen konstitueret leder 

Afdelingsleder: Maja Primdahl, Jaqueline Liv Bay og Lise Risbo 

Beboer som ønsker at deltage 

Pårørende alle inviteret pr. mail 

Ældrerådet Joan Strubtoft 

Inviteret: 

 

Afbud: 

Bente Lauritsen, Aktivitets medarbejdere og Berit Rasmussen 

udviklingssygeplejerske. 

 

 

Referent: Dorthe Dvinge Johansen 

 

A. Dagsorden 
 
1. Velkomst og præsentation  

 
Camilla Pedersen er leder i Humlehusene og konstitueret leder på Albertshøj 
Plejecenter til ny leder er rekrutteret til Albertshøj. Camilla præsenterer andet 
personale og inviterede. 

 
 

2. Nyt fra Bente Lauritzen demens konsulent 
 
70-75% af beboerne på plejecentrene er beboer med demens sygdom. 
Demensramte borger har en ødelagt hjerne/skadet hjerne, hvilket gør det meget 
svært for dem at overskue helt almindelige opgaver i dagligdagen. De bliver let 
konfuse, vrede, opgivende. Demensramte bruger op til 2 dage på at reducerer 
stress niveau som fremkommer ved små ændringer i deres hverdag. 
”For hvis skyld” : Engagerer vi at holde julen sammen med vores dementramte 
pårørende? 
Overvej hver især hvad i gør i jeres familie.. Kan i holde jul om formiddagen på 
plejecenteret med jeres pårørende, så de ikke skal ud af sine vante omgivelser? 
Kan i selv holde jul (i et par timer) sammen med jeres pårørende på 
plejehjemmet? 
 
Bente Lauritzen og anden kollega afholder ”åben hus” den sidste mandag i hver 
måned fra kl. 14:00 – 16:00. Alle er velkommen til at komme og få svar på evt. 
spørgsmål ang. demenssygdom 

 
 
3. Oplæg aktivitets medarbejder. 

• Aktiviteter der foregår 

• Dialog om ønsker til aktiviteter i fremtiden. 
Aktivitetsmedarbejder Jesper fortæller om husets aktiviteter. I beboerbladet som 
er på afdelingerne er der billeder fra de forskellige ture + samt på Face book. 
Jesper fortæller at der tages hensyn til alder og hvilket niveau , beboerne er på. 
Aktivitetsmedarbejderne har fokus på at tage ”det barnlige” ud af aktiviteterne. 
Alle pårørende er meget velkommen til at kontakte afdelingslederne med evt. 
gode ideer til aktiviteter i- og uden for Albertshøj. 



Dagsorden 
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4. Nyt fra Albertshøj 

• Ældrereform 
Joan Strubtoft- Formand for ældrerådet. 
Ældrereformen: Der bliver et større fokus på den enkelte borger, frisætte og ret 
til selvbestemmelsesamt tillid til medarbejder samt ledelse.  

• Vågetjenesten 
Er igen etableret i Albertslund Kommune. Det er et tilbud til familier, som ønsker 
at være hos den døende, hvor vågetjenesten kan aflaste familien, ved at 
komme hos deres pårørende, til familien igen er tilbage på stuen. 
Vågetjenesten skal ikke overtage sundhedspersonalets arbejdsopgaver. 
Pårørende savner mere dialog ved døende familiemedlemmer. Der er lavet nyt 
materiale ved indflytning- ”Den sidste tid”, en folder der informere om pleje m.m. 
ved døende familiemedlemmer. Ledelsen og medarbejder skal se på, hvornår 
og hvordan der skal tales om ”den sidste tid” så alle er trygge i situationen og 
ved hvad der sker. 

• Etape 3 
Vognporten 10 åbnede i april 2024. Der er fokus på demensvenlige boliger, 
små hyggelige  værelser og fælles arealer (mulighed for små 
grupper/fællesskaber). Pårørende der gerne vil se hele plejecenteret er 
velkommen til at kontakte afdelingsleder. 
Hvornår er etape 3 færdig? 
Håndværkerne bliver rykket for færdiggørelse dagligt. Der skal være 1 års 
gennemgang inden længe men pt. Ingen dato. Der aftales til 
beboerpårørenderådsmødet at tekniskservice kontaktes: Tim Romar og det er 
hans ansvar at få en dato for fejl- og mangler.  – Tim Romar er vendt tilbage 
mht. et års gennemgang og dato for dette bliver først i november måned 2024. 
 

➢ Kort virker ikke ved ind/ud af centeret 
➢ Elevator virker ikke til haven (Tekniskservicemedarbejder Allan er i 

gang på sagen) 
➢ Toiletterne har svært ved at trække ud til tider. 

 
5. Nyt fra Ældrerådet. 
 Ældrerådet vigtigste fokus er at være formidler for beboer og pårørende. En 
opfordring fra ældrerådet til pårørende er. at i meget gerne må dele tanker om 
tiltag i ældrereformen. Der er afsat 100.000 kr. til ture for de ældre i Albertslund 
Kommune, Ældrerådet er et ”taleråd” for de ældre borgere.  
 
 
6. Valgt til rådet 

• Der vælges mellem de fremmødte, til fremtidige møder. 
Faste pårørende (8-10 pårørende) der deltager i møder 3 gange årligt. Fordele 
ved tæt samarbejde mellem pårørende, beboer og ledelse. Til næste 
beboerpårørenderådsmøde vil dette emne igen tages op om der er interesse for 
et beboerpårørenderådsmøde og evt. valg af pårørende. 
 
 
 
 
 
 


